
(nejen na Ukrajinu), pokud daná mise nebude mít mandát OSN.
Rusové a Ukrajinci  se vzájemn ě obvi ňují  ze zni čení přehrady Kachovka. Zdejší
vládní politici  a komentáto ři  měli  jasno ihned, že to ud ělali  to Rusové. Ministr
Lipavský ješt ě  přidal,  že de  facto  použili  zbra ň  hromadného ni čení.  Zatím ale
jasné d ůkazy nejsou. Jak se k tomu postavit? 
Dodnes  není  zveřejněno,  kdo  způsobil  výbuch  Nord  Streamu.  Dodnes  jsou  stále
otazníky kolem rakety, které dopadla z Ukrajiny na Polské území. A pamatujete, jak na
to čeští vládní hujerové reagovali? Černochová už málem seděla na tanku a velela „Na
Moskvu“.  Přitom  se  ukázalo  nakonec,  že  raketu  vůbec  Rusko  neodpálilo.
Mimochodem ministr  zahraničí  Lipavský se asi  inspiroval  římským státníkem Catem
starším. Ten na závěr každého svého vystoupení vyzýval ke zničení Kartága. Dnes je
patrně pro některé tímto cílem ke zničení Rusko. A bohužel svými vyjádřeními na jeho
adresu zapomínají, že jako představitelé státu jsou povinni zastupovat i zájmy občanů, 
kteří je nevolili a mají na tuto věc jiný názor.
Na závěr se ješt ě zeptám – co říkáte na to, že ředitel ČT Dvořák už t řetí období
ředitelování ve ve řejnoprávní televizi „neobhájil“? Z mého pohledu mu nepomohly
mediální přešlapy některých výrazných moderátorských tváří, na které ČT vsadila. Ale
od toho byla Rada ČT, aby vybrala nejlepšího z uchazečů. Jestli udělala dobře, o tom
se  teprve  přesvědčíme.  Každopádně  bonmoty  s  Hitlerem,  nebo  přirovnávání  úlohy
České televize k úloze policie ve mně přílišnou důvěru nebudí.
Kam by podle vás m ěla  ČT směřovat? N ěkteří  si  dlouhodob ě  stěžují  na to, že
zpravodajství prý není často objektivní. Domníváte se, že se pod novým vede ním
toto  zlepší?  Ano,  větší  objektivita  a  vyváženost  by  ČT  slušela.  Za  mě  by  měla
poskytnout větší prostor ve vystupování občanům, kteří mají odlišné názory od hlavního
proudu. I oni mají nárok svůj pohled prezentovat. A televize jako veřejnoprávní médium
by měla tuto službu zprostředkovat, když si na ni přispíváme všichni.
 

10.červen 2023 – Památník Lidice 

 Sobota 10. června byla v ěnována pietní vzpomínce na lidickou tragédii,  kdy
práv ě před 81 lety byla tato obec p řepadena n ěmeckými fašisty ,  jako odplata
za atentát na říšského protektora R. Heydricha.  
  Muži byli popraveni u zdi Horákova statku, ženy s dětmi odvezeny do kladenského
gymnázia,  majetek  byl  zkonfiskován  a  obec  vypálena  a  s pravou  německou
důkladností, dokonale  zlikvidována.  
   Mezi početnými věnci ke hrobu Lidických mužů,  byl i  věnec Kateřiny Konečné
(KSČM),  či  věnec  KV  KSČM  (na  snímcích)  a  dalších  levicových  vlasteneckých
uskupení (RR LKŽ, RR KČP, OSČMS aj.)



Bohumila (Míla) Myslíková  
byla česká filmová a divadelní here čka a na sklonku života i spisovatelka
   Třináct  let  působila  v divadelním

angažmá  na  Kladně,  proto  si  ji  chceme
připomenout.

   Bohumila  Myslíková  se  narodila 14.
února 1933 v Třebíči v  rodině  Bohumíra
Myslíka  (1891–1976)  a  Bohumily
Myslíkové,  roz.  Jeřábkové  (1895–
1961). Maminka  provozovala  půjčovnu
krojů,  divadelních  kostýmů  a  masek,

  kterou  zdědila  po  babičce.  Míla  jí  často
pomáhala  a  tak  zde  proběhlo  její  první
setkání s divadelním světem. 

  Od útlého mládí toužila být spisovatelkou. Protože ale neměla představu, o čem by
měla  psát,  rozhodla  se  získat  zkušenosti  v jiném  oboru,   tak  vystudovala  herectví
na JAMU v Brně. Po absolutoriu (1955) sedm let (1955–1962) působila na brněnských
scénách Divadla Bratří Mrštíků  a  Státního divadla v Brně. . 
  Debutovala  ve  filmu  už  jako  jedenadvacetiletá  studentka   v  komedii  s  Vlastou
Burianem  NEJLEPŠÍ  ČLOVĚK.  Film  jí  učaroval  do  té  míry,  že  jí  nikdy  nedělalo
problémy  hrát  tzv.  druhé  housle.  I  v  epizodních  rolích  prokazovala  svůj  talent  ke
ztvárnění obyčejných, na první pohled nekomplikovaných žen. 
  Ve svých 23 letech se  provdala  za  brněnského kolegu,  herce  Štěpána  Zemánka.
Manželství nevydrželo ani  rok a bylo rozvedeno. Šuškalo se , že důvodem byly nejen
názorové neshody, ale i domácí násilí, kvůli  němuž přišla o dítě. I  když o nápadníky
neměla nouzi, nikdy se pak již neprovdala.
  Po sedmi letech se odstěhovala do  Prahy a  stala  se členkou hereckého souboru
Filmového studia Barrandov a spolupracovala s televizí, rozhlasem a dabingem 
  V roce 1964 nastoupila do hereckého souboru kladenského divadla Jaroslava Průchy.
Zde vynikla  v řadě  rolí   např.  v  díle  W. Shakespearea  Veselé  paničky Windsorské,
Romeo a Julie, Othello, ale také v českém klasickém repertoáru.
  Přestože byla angažovaná v divadle, svět filmu jí byl bližší a s chutí hrála vedlejší role.
Míla  Myslíková nikdy nevynikala  fyzickou  krásou,  v  pozdějších  letech  navíc  získala
mírně korpulentní postavu, což ji předurčovalo pro role bodrých žen z lidu s energickým
nábojem a komediální nadsázkou, ale také mateřskou něhou.
  Vzhledem k pracovnímu vytížení  před kamerou odešla  Myslíková   v roce 1977 ze
svého  kladenského  divadelního  angažmá   a  nadále  se  věnovala  jen  filmovému  a
televiznímu natáčení.
  V 70. letech hrála až v pěti  filmech ročně,  objevila  se také v televizních seriálech
(TŘICET PŘÍPADŮ  MAJORA ZEMANA, 1975; TAJEMSTVÍ PROUTĚNÉHO KOŠÍKU,
1977; MY VŠICHNI ŠKOLOU POVINNÍ, 1984). V této dekádě si ji můžeme připomínat
především v komediích: DÍVKA NA KOŠTĚTI (1971), HOLKY Z PORCELÁNU (1974),
MAREČKU, PODEJTE MI PERO (1976), COŽ TAKHLE DÁT SI ŠPENÁT (1977), jednu
z  mála  záporných  postav  ztvárnila  jako  paní  Wassermannová  ve  veselohře  JAK
UTOPIT  DOKTORA MRÁČKA (1974).  Nesmrtelný  pomník  jí  pak  postavila  slavná
básnická  tetralogie,  v  níž  hrála  starostlivou  maminku  Šafránkovou  (JAK  SVĚT
PŘICHÁZÍ  O  BÁSNÍKY,  1982;  JAK  BÁSNÍCI  PŘICHÁZEJÍ  O  ILUZE,  1984;  JAK
BÁSNÍKŮM CHUTNÁ ŽIVOT, 1987; KONEC BÁSNÍKŮ V ČECHÁCH, 1993).
 Pouze ojediněle hrála v inscenacích a pohádkách. V televizi jsme tak ji mohli vidět v 
Moskalykově zpracování BABIČKY, kde si zahrála paní Proškovou, v bláznivém sci-fi
seriálu BAMBINOT obětavou trafikantku Pollockovou.
  V druhé polovině osmdesátých let zanechala i filmování a odešla na odpočinek. Po
listopadové revoluci si začala plnit sny z mládí - podívala se například do Řecka nebo
Finska a  právě  zážitky  z  Finska  zúročila  jako  materiál  pro  sepsání  pozoruhodných
knížek FINSKÝ MARATON a V ZEMI KALEVOVĚ.

vlastnímu tématu, přidám trošku obšírnější  úvod.  V roce 1958 jsem se dostal  do
zájezdu,  který byl  složen ze dvou skupin -  turisté a umělci.  První chtěli  vidět  co
nejvíc z přírody a měst, druzí zase jen umělecké klenoty. Tuhle skupinu vedl náš
kladenský rodák, pan Cyril Bouda. Nakonec samozřejmě došlo ke kompromisu ke
spokojenosti všech. 
  My turisté jsme se mohli kochat výhledy z plošiny Bastei v Saském Švýcarsku,
prohlédnout  si  monumentální  hrad  Königstein,  města  jako  Karl  Marx  Stadt
(Chemnitz),  Erfurt,  Weimar, koncentrační tábor Buchenwald, Drážďany. Trosky po
šíleném  bombardování  byly  už  odklizeny,  (kromě  zápalnými  bombami  spečené
kamenné  mohyly  bývalého  skvostného  Frauenkirche).  Kdysi  honosná  Prager
Strasse byla označena jen tabulkou, kluci si kopali na trávníku. (Působilo to, jako by
se hrál fotbal na místě bývalého Václavského náměstí.) Takových fotbalových hřišt
bylo ve středu města nepočítaně.  Také  zastavit se  na dálnici u Teufelbrücke. Tehdy
to byl pro nás div světa -  mostní oblouk délky 250m ve výšce 56m nad údolím. Co
to ale je proti dnešním přemostění moří a velehor!
  Druhá  skupina  si  mohla  prohlédnout  ve  Freiberku  každý  detail  Zlaté  brány  v
Mariánském kostele   s vyobrazením středověkého pojetí světa od stvoření Adama
až po 13.století, kdy byla zbudována. Ve Weimaru interiér Schillerova či Goethova
domu,  Kurfiřský  dům  s  výstavou  gotického  umění.  Všechny  sochy  a  obrazy  v
galeriích,  včetně  Rodenovy
sochy  muže.  Také  památky
na velikány, kteří zde působili.
V  Drážďanech  samých  už
byly  nejdůležitější
architektonické  skvosty
opraveny,  včetně  Zwingeru.
To  byl  hlavní  cíl  celého
zájezdu. Velká plátna - Tizian,
Rubens, Rembrant, Leonardo
da Vinci, Canaletto, holandští
mistři  drobností  lidských
životů  Brueghel  či  Brower  a
mnoho dalších.

Pak  jsme  se  ocitli  v  sále  plném
francouzských malířů – impresionistů. To
bylo  pro  mě  tehdy  úplné  zjevení.  Dál
jsem  se  už  nedostal,  zůstal  až  do
uzavírací  hodiny.  Jména,  která  jsem
dosud neznal, se na dlouhou dobu stala
posedlostí. Van Gogh, Gauguin, Lautrec,
Renoir,  Manet,  Seurat,  Signac,  Degas,
Cesanne, na prvním místě Monet, jehož
obraz  „Imprese“  dal  celému  novému,
tehdy  modernímu  směru  umění  název.
Při  cestách  do  Prahy jsem  na  Národní
třídě  vždy  koupil  nějakou  reprodukci,
ověnčil  jimi  byt.  Později  přibyly  knihy.
Ještě později se pak koníček stal pouhou

minulostí, ustoupil jiným zájmům a hlavně potřebám. Doufám ale, že si rádi přečtete,
jak nový směr vznikal, co musel v počátcích překonávat. A doufám, že se třeba na
některé  reprodukce  podíváte  a  objevíte  jejich  krásu.  Dnes  jsou  všechny  obrazy
těchto umělců k vidění v pohodlí domova třeba na internetu.
 Pavel Hruban
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